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P R O T O K Ó Ł   N R  LXXXIV/2022 
osiemdziesiątej czwartej sesji Rady Miejskiej w Radomiu  

odbytej w dniu 28 listopada 2022 roku 
w Sali Obrad Rady Miejskiej w Radomiu im. Marii Kelles - Krauz, Rynek 1 

 
1. Otwarcie obrad i wybór sekretarzy.  
Posiedzenie otworzyła i na nim przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Radomiu – 
radna Kinga Bogusz. 
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 
Na sesji obecni byli radni według listy obecności, która została dołączona do materiałów z sesji. 
Radni nieobecni: Ewa Czerwińska.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zwróciła się do panów radnych z apelem dotyczącym akcji „nie 
bij, kochaj spokojnie”. Jest to międzynarodowa kampania zorganizowana przez mężczyzn wal-
czących z przemocą wobec kobiet. Ambasadorem akcji jest pan Wojciech Owczarek, a symbolem 
akcji są białe wstążeczki, które panowie sobie przypinają. Przewodnicząca poinformowała, że 
takie białe wstążeczki ma dzięki panu Włodzimierzowi Wolskiemu z Ośrodka Interwencji Kryzy-
sowej. Jeżeli któryś z panów radnych będzie chciał wesprzeć akcję poprzez przypięcie białej 
wstążeczki, to zachęca do tego.  
 
Na sekretarzy obrad zgłoszono radnych: Kazimierza Staszewskiego i Roberta Chrobotowicza. 
Radni wyrazili zgodę na pełnienie funkcji sekretarzy. Sekretarze zostali wybrani jednogłośnie                  
(23 za – głosowanie nr 1).  
 
Zmiana porządku obrad: 
- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały 
na druku nr 740 w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta Radomia, które 
w roku 2022 nie wygasają z upływem roku budżetowego (podlega przegłosowaniu bez-
względną większością głosów ustawowego składu Rady – 15 za).     
Za przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych, 0 było przeciw, 3 wstrzymało się od głosowania 
– głosowanie nr 2. Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad w punkcie 
8.4.   
 
- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały 
na druku nr 741 w sprawie wyboru firmy audytorskiej uprawnionej do badania spra-
wozdania finansowego Gminy Miasta Radomia za rok 2022 i rok 2023 (podlega przegło-
sowaniu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady – 15 za).     
Za przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, 0 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania – 
głosowanie nr 3. Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad w punkcie 8.5.   
 
W związku z wprowadzeniem tych dwóch projektów uchwał do porządku obrad ulega zmianie 
numeracja kolejnych podpunktów w punkcie 8 porządku obrad.  
 
- wniosek Przewodniczącego Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości Łukasza Podlewskiego                 
o wprowadzenie do porządku obrad stanowiska Rady Miejskiej w Radomiu dot. rezy-
gnacji z modernizacji ul. Warszawskiej. (podlega przegłosowaniu bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu Rady – 15 za).   
Przewodnicząca zaproponowała umieszczenie stanowiska po punkcie 5 jako pkt. 6.  
Treść projektu stanowiska została dołączona do materiałów z sesji.  
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Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, 12 było przeciw, 0 wstrzymało się od głosowania 
– głosowanie nr 4. Projekt stanowiska nie został wprowadzony do porządku obrad.   
 
Przewodnicząca klubu radnych Koalicji Obywatelskiej Marta Michalska – Wilk poprosiła                              
o uwzględnienie w dniu dzisiejszym w porządku obrad informacji Prezydenta  Miasta Rado-
mia na temat dystrybucji węgla przez gminę oraz informacji Prezydenta Miasta Rado-
mia dot. zabezpieczenia dostaw energii elektrycznej do jednostek gminy w kontekście 
ostatnich doniesień medialnych, iż żadna oferta nie wpłynęła na ogłoszony przez miasto prze-
targ. 
 
Radny Dariusz Wójcik stwierdził, że poprzedni wniosek przez nich złożony był wnioskiem tech-
nicznym i wynikał z troski o miasto Radom żeby spróbować załatwić pieniądze na inwestycje           
w Radomiu od marszałka województwa mazowieckiego. Radni zagłosowali przeciw. Radny 
uważa również, że wniosek radnej jest jak najbardziej zasadny, ale niestety na zasadzie „oko 
za oko, ząb za ząb” zagłosuje przeciwko temu wnioskowi.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że obie te informacje będą głosowane oddziel-
nie.  
 
- wniosek Przewodniczącej Klubu Radnych KO o wprowadzenie do porządku obrad informacji 
Prezydenta Miasta Radomia o dystrybucji węgla na terenie miasta. (podlega przegłoso-
waniu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady – 15 za).   
Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, 11 było przeciw, 0 wstrzymało się od głosowania 
– głosowanie nr 5. Wniosek nie został przyjęty.  
 
- wniosek Przewodniczącej Klubu Radnych KO o wprowadzenie do porządku obrad informacji 
Prezydenta Miasta Radomia dotyczącej dostaw energii elektrycznej. (podlega przegłoso-
waniu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady – 15 za). 
Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, 5 było przeciw, 2 wstrzymało się od głosowania 
– głosowanie nr 6. Wniosek nie został przyjęty.  
 
Radny Kazimierz Woźniak zgłosił wniosek formalny  o skrócenie czasu wypowiedzi radnych 
do 3 minut. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 18 radnych, 3 było przeciw, 3 wstrzymało się od głosowania 
– głosowanie nr 7. Wniosek został przyjęty. Czas wystąpień radnych został ograniczony 
do 3 minut.  
 
- Radny Dariusz Wójcik poinformował, że składa projekt stanowiska (dot. rezygnacji z moderni-
zacji ul. Warszawskiej).  
Treść projektu stanowiska została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zarządziła 10 minut przerwy do godz. 9.45.  
 
Radny Dariusz Wójcik stwierdził, że radni podchodzą do tej sytuacji żartobliwie, a nie jest to 
sytuacja żartobliwa. Jest to bardzo ważne dla naszego miasta. Wszyscy ponad podziałami po-
winni ten wniosek poprzeć. W tym wniosku nie ma żadnej polityki. Radny odczytał złożony pro-
jekt stanowiska.  
 
W imieniu klubu radnych Koalicji Obywatelskiej radny Robert Utkowski stwierdził, że uznaje się 
w nauce, że jeżeli tekst zawiera 30% innego tekstu jest plagiatem, a powyżej 70% jest tym 
samym tekstem. Wobec przygotowanego wcześniej stanowiska doszło jedno zdanie. To jest 
ten sam tekst. Radny ma poważne wątpliwości, czy w tej sytuacji należy to w ogóle 
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procedować. Zwrócił się do radnego Wójcika, że ma wrażenie, że żartują sobie z demokracji. To 
było już głosowane.  
 
Radny Dariusz Wójcik stwierdził, że w czasie przerwy rozmawiał z prawnikiem, który stwierdził, 
że zmiana chociażby przecinka, to zmiana treści stanowiska. Stanowisko przygotowali w trosce 
o pieniądze dla miasta.  
 
Mecenas Sylwia Zarachowicz – Woś poinformowała, że Rada Miejska może zobowiązać prezy-
denta do podjęcia uchwały określonej treści, a za wykonanie uchwał odpowiada prezydent. Do 
określonego zachowania, jeśli nie ma to formy uchwały nie będzie to wiążące dla prezydenta. 
Jest to intencjonalna uchwała.  
 
Za przyjęciem wniosku radnego Dariusza Wójcika o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu stanowiska Rady Miejskiej w Radomiu głosowało 13 radnych, 11 było przeciw,                                    
1 wstrzymał się od głosowania – głosowanie nr 8. Projekt stanowiska nie został wprowa-
dzony do porządku obrad.  
 
 
Porządek sesji:  
1. Otwarcie obrad i wybór sekretarzy. 
2. Przyjęcie protokołu z LXXXIII sesji Rady Miejskiej w Radomiu. 
3. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 
4. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
5. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji inwestycji drogowych (wiadukt  
    przy ul. Żeromskiego, ul. Warszawska, trasa N-S). 
6. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji budowy Radomskiego Centrum 
    Sportu oraz informacja o pracy Doraźnej Komisji ds. Budowy Radomskiego Centrum Sportu.  
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
1) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2022 rok oraz zmiany Wieloletniej Prognozy  
     Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2022 - 2045 – druki nr:  737, 738, 
2) zmiany uchwały nr 478/2017 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 29 maja 2017 r. w sprawie  
     emisji obligacji komunalnych Gminy Miasta Radomia, zmiany uchwały nr IV/59/2018 Rady  
     Miejskiej w Radomiu z dnia 11 grudnia 2018 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych  
     Gminy Miasta Radomia, zmiany uchwały nr VII/83/2019 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia  
     21 stycznia 2019 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miasta Radomia, zmiany  
     uchwały nr LXXIV/665/2022 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 28 lutego 2022 r. w sprawie  
     emisji obligacji komunalnych Gminy Miasta Radomia oraz zasad ich zbywania, nabywania  
     i wykupu – druk nr 739, 
3) określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Miasta  
     Radomia – druk nr 733, 
4) ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta Radomia, które w roku 2022 nie wygasają  
     z upływem roku budżetowego – druk nr 740, 
5) wyboru firmy audytorskiej uprawnionej do badania sprawozdania finansowego Gminy  
     Miasta Radomia za rok 2022 i rok 2023 – druk nr 741, 
6) metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty   
     na terenie Gminy Miasta Radomia – druk nr 728, 
7) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Potkanów – 
     etap I” – druk nr 735, 
8) zmiany uchwały nr 755/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 24 września 2018 r.  
     w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe osób w autobusach komunikacji  
     miejskiej w Radomiu oraz w sprawie ustalenia wysokości opłat dodatkowych i opłaty  
     manipulacyjnej – druk nr 731, 
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9) ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wysokości stawek opłaty za parkowanie pojazdów  
     samochodowych na drogach publicznych w Strefie, wysokości opłaty dodatkowej oraz  
     określenia sposobu pobierania tych opłat w mieście Radom – druk nr 732, 
10) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Miasta Radomia i Gminą  
       Wolanów w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego  
       – druk nr 730, 
11) ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i parkowanie usuniętych  
       pojazdów na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych  w związku  
       z odstąpieniem od usuwania pojazdów – druk nr 734, 
12) zmiany podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnospraw- 
       nych na realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej  
       w 2022 roku – druk nr 721, 
13) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Radomia na  
       2023 rok – druk nr 722, 
14) zmiany Uchwały Nr 719/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 2 lipca 2018 r. w sprawie  
       likwidacji jednostki budżetowej – Żłobek ,,Radomirek” w Radomiu przy ul. Polskiego  
       Czerwonego Krzyża 13 oraz utworzenia jednostki budżetowej Miejski Zespół Żłobków  
       „Radomirek” w Radomiu i nadania Statutu -druk nr 723, 
15) ustalenia wysokości opłat w żłobkach wchodzących w skład Miejskiego Zespołu Żłobków  
       „Radomirek” w Radomiu – druk nr 710, 
16) wprowadzenia zmian w Statucie Domu Pomocy Społecznej im. Św. Kazimierza w Radomiu  
       przy ul. Garbarskiej 35, stanowiącym Załącznik nr 3 do uchwały nr LXXVII/708/2022 Rady   
       Miejskiej w Radomiu z dnia 25 kwietnia 2022 r. w sprawie nadania statutów domom  
       pomocy społecznej w Radomiu będącymi jednostkami organizacyjnymi Gminy Miasta  
       Radomia – druk nr 724, 
17) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miasta Radomia z Organizacjami Pozarządowymi na  
       2023 rok – druk nr 729, 
18) zamiaru przekształcenia Przedszkola Publicznego Nr 12 w Radomiu, ul. Stanisława  
       Wernera 34 poprzez zmianę jego siedziby na ul. Kujawską 19 w Radomiu – druk nr 725, 
19) zamiaru likwidacji Przedszkola Publicznego Nr 25 w Radomiu, ul. Bohdany Kijewskiej 10  
       – druk nr 726, 
20) ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu  
       rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców – druk nr 727, 
21) przekazania środków finansowych na wsparcie w sfinansowaniu nagród dla laureatów  
       konkursu organizowanego przez Wydział Prewencji Komendy Miejskiej Policji w Radomiu    
       pn. „Najpopularniejszy Dzielnicowy Roku 2022” – druk nr 736,  
22) zmiany Uchwały Nr 422/2012 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 29 października 2012r.  
       w sprawie zasad korzystania z niektórych obiektów użyteczności publicznej – druk nr 714, 
23) powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora  
       w Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Radomiu – druk nr 708,  
24) powołania Rad Społecznych: Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa  
       Chałubińskiego oraz Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunkowego – druki nr: 719, 720. 
9. Informacja o pracy Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
10. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast Polskich.  
11. Sprawy różne i wolne wnioski: 
       1) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasta Radomia za rok szkolny  
            2021/2022, 
       2) sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radomiu organizatora  
            rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy za 2021 rok. 
12. Zamknięcie obrad.  
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Ad. 2. Przyjęcie protokołu z LXXXIII sesji Rady Miejskiej w Radomiu. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  
 
Protokół z LXXXIII sesji Rady Miejskiej w Radomiu odbytej w dniu 24 października 
2022r. został przyjęty jednogłośnie (25 za – głosowanie nr 9).  
 
 
Ad. 3. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 
Informację radni otrzymali wraz z materiałami na sesję.  
Jej treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
 
Ad. 4. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
Nie było żadnego parlamentarzysty.  
 
 
Ad. 5. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji inwestycji drogowych 
(wiadukt przy ul. Żeromskiego, ul. Warszawska, trasa N-S). 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński udzielił informacji o stanie realizacji inwestycji 
drogowych: 
- wiadukt w ciągu ul. Żeromskiego i Lubelskiej – dzisiaj mija termin kiedy oferenci wezwani do 
uzupełnienia dokumentów to uzupełnienie mają złożyć. Pierwsze dokumenty do MZDiK już dzi-
siaj rano wpłynęły. Będą one dokładnie badane. Jeśli jedna z dwóch najtańszych ofert, która                
w tej chwili była badana będzie kompletna, to MZDiK niezwłocznie przetarg rozstrzygnie i bę-
dzie można przystąpić do realizacji inwestycji.  
- trasa N-S III etap – wykonawca jest w posiadaniu prawomocnej decyzji środowiskowej. Trwają 
uzgodnienia z PKP, które są właścicielem części terenów, na których ta trasa przebiega.                          
W związku z jedną z działek, która jest w posiadaniu PKP będzie potrzebne pozwolenie wodno 
– prawne.  
- ul. Warszawska – w związku z sytuacją na rynku budowlanym i tym, że żadna z firm w proce-
durze „zaprojektuj i wybuduj” nie chciała przystąpić do przetargu podjęli decyzję, że zawnio-
skują do Prezesa Rady Ministrów o przeniesienie tego dofinansowania na ul. Wolanowską.  
- środki na ul. Wolanowską – koszt wykonania obydwu odcinków ulicy zgodnie z dokumentacją 
posiadaną w MZDiK oscyluje w granicach 60 – 65 mln zł. Czekają na opublikowanie regulaminu 
i wzorów wniosków, aby móc złożyć dokumenty o przeniesienie tych pieniędzy. Będą wniosko-
wać o każde dostępne pieniądze. Raz wniosek na ul. Wolanowską z „polskiego ładu” został od-
rzucony. Jeśli będzie gdziekolwiek taka możliwość w jakichkolwiek funduszach rządowych, unij-
nych, czy też wojewódzkich, to oczywiście będą o takie dofinansowanie występować.  
 
Radny Mateusz Kuźmiuk – ul. Warszawska – prosi o przedstawienie procedury jak przedstawia 
się zmiana celu dofinansowania na ul. Wolanowską w ramach „polskiego ładu”. Czy według 
obecnych regulaminów, zasad taka zmiana jest dopuszczalna? Dlaczego nie starali się ogłosić 
drugiego przetargu na modernizacje ul. Warszawskiej? Kto zdecydował, żeby przebudowę                   
ul. Warszawskiej zarzucić i starać się skierować te pieniądze na przebudowę ul. Wolanowskiej? 
Co dalej z przebudową ul. Warszawskiej?  
 
Radny Tomasz Gogacz – wiadukt w ul. Żeromskiego i dworzec Radom Wschód - zapytał, czy jest 
szansa, że w 2022r. będziemy znali kto będzie wykonawcą i jaki będzie termin realizacji tej 
inwestycji? Most na Potoku Północnym i ścieżka rowerowa – jest tam projekt, który traci waż-
ność, a zostało wydane ponad 150.000 zł. Dlaczego ten projekt nie jest realizowany? Porozu-
mienie zawarte między gminą Radom, Wolanów i Kowala w zakresie dokończenia fragmentu  
ul. Małcużyńskiego – brakuje tu dosłownie 150 metrów powierzchni utwardzonej. Miała tam być 
partycypacja finansowa, a Radom miał tylko wykonać przygotowanie formalne.  
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Wiceprzewodnicząca Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz - wiadukt na ul. Żeromskiego – kiedy 
planowane jest rozstrzygnięcie przetargu i kiedy mogłoby nastąpić rozpoczęcie prac przy wia-
dukcie? Ul. Warszawska – dlaczego nie rozważa się ogłoszenia kolejnego przetargu na przebu-
dowę ul. Warszawskiej, tylko z góry się zakłada, żeby te środki przesunąć na ul. Wolanowską?  
 
Radny Marcin Majewski – trasa N-S III etap – kiedy planowane jest podpisanie aneksu i dlaczego 
zwleka się z podpisaniem tego aneksu? Czy jest to związane z trudną sytuacją funduszy gminy? 
Czy w ogóle jest planowane nie wykonywanie lub ograniczenie tego zadania? Kto i w którym 
momencie powinien się starać o pozwolenie wodno – prawne? Ile czasu możemy czekać na takie 
pozwolenie? Kto o to pozwolenie wnioskuje?  
 
Radny Łukasz Podlewski - trasa N-S III etap –  czy jest opóźnienie w realizacji tej inwestycji? 
Wiadukt w ul. Żeromskiego – kiedy zostanie rozstrzygnięty przetarg na wiadukt? Jaką wysokość 
środków MZDiK ma zabezpieczone na realizację zadania – przebudowa wiaduktu? Ul. Warszaw-
ska i ul. Wolanowska – jakie są dziś podstawy prawne o podjęciu decyzji o rezygnacji z ul. War-
szawskiej? Jaki jest dokument, że takie przesunięcie nastąpi i na jaką kwotę? W jakim zakresie 
i za jaką kwotę ma być przebudowana ul. Wolanowska? Dlaczego nie ma kolejnych przetargów 
na ul. Warszawską?  
 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński udzielił dodatkowych informacji dotyczących: 
- trybu przesunięcia środków z ul. Warszawskiej na ul. Wolanowską, 
- powodów braku ogłoszenia drugiego przetargu na realizację ul. Warszawskiej, 
- kwoty potrzebnej na realizację ul. Wolanowskiej, 
- realizacji ulicy Warszawskiej, 
- obsługi terenów inwestycyjnych zlokalizowanych przy ul. Warszawskiej, 
- terminu realizacji wiaduktu w ul. Żeromskiego oraz środków potrzebnych na ten cel, 
- rozpoczęcia inwestycji na moście na ul. Chrobrego, 
- przedłużenia ul. Małcużyńskiego,  
- terminu podpisania dokumentów z wykonawcą III etapu trasy N-S, 
- opóźnień w realizacji III etapu trasy N-S, 
- podstawy prawnej do przesunięcia pieniędzy z „polskiego ładu”,  
- kwoty wnioskowanej na realizację ul. Wolanowskiej.  
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji Piotr Wójcik udzielił dodatkowych wyjaśnień 
na temat uzyskania pozwolenia wodno – prawnego przy realizacji III etapu trasy N-S.  
 
Prowadzenie obrad przejęła wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobo-
towicz.  
 
Ad. 6. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji budowy Radomskiego 
Centrum Sportu oraz informacja o pracy Doraźnej Komisji ds. Budowy Radomskiego 
Centrum Sportu.  
Dyrektor ds. inwestycji Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Rafał Górski przedstawił informa-
cje na temat prac budowlanych zakończonych oraz realizowanych na obiekcie Radomskiego 
Centrum Sportu. Zaawansowanie prac na dzień 31 października to było około 62% stadionu. 
Faktycznie poniesione koszty w zakresie obecnie trwającego kontraktu z obecnym generalnym 
wykonawcą to łączna kwota całego kontraktu łącznie ze wszystkimi aneksami na dzisiaj to       
99,5 mln zł. Rzeczywiście zostało wydatkowane 56.200.000 zł. Od ostatniego posiedzenia 
Rady Miejskiej wpłynął wniosek wykonawcy o zmianę terminu końcowego. W piśmie generalny 
wykonawca wskazał, że oczekuje wydłużenia terminu do końca maja. MOSiR przedstawił sta-
nowisko żeby był to koniec I kwartału przyszłego roku.  
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Przewodniczący Doraźnej Komisji ds. Budowy Radomskiego Centrum Sportu Łukasz Podlewski 
zwrócił się do dyrektora, że dziś już nie da się cofnąć tego, co zrobili złego na tym obiekcie                
w związku z budową hali, ale nadal możemy mieć całkiem niezły obiekt na dwie trybuny. Omówił 
przygotowaną prezentację z wizualizacją obiektu stadionu z dwoma trybunami. Radny poinfor-
mował, że stan rzeczy na 20 września to 24 mln zł brutto łącznie z oświetleniem. Tydzień temu 
MOSiR otrzymał kosztorysy od Betonox-u wskazujące ile potrzeba jeszcze na dokończenie prac 
plus oświetlenie. Radny zapytał dyrektora, czy przez tydzień policzyli na jaką kwotę wnioskuje 
Betonox? Ponadto radny odczytał fragmenty pisma Betonox-u skierowanego do MOSiR-u. Za-
pytał, jaki jest termin realizacji inwestycji?  
 
Radny Dariusz Wójcik zapytał, czy dyrektor jest wstanie wyjść i powiedzieć, że to jest ostatni 
aneks i ostatnia kwota jaką zapłacimy za realizację tej inwestycji i czy termin jest też terminem 
ostatecznym?  
 
Wiceprzewodnicząca Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, kiedy radni otrzymają osta-
teczną kwotę jaka jest potrzebna do zakończenia inwestycji pod nazwą budowa Radomskiego 
Centrum Sportu?  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, kiedy będzie można rozegrać pierwszy mecz przy ul. Struga 63? 
Jaka jest pojemność stadionu obecnie używanego przez Radomiaka przy ul. Narutowicza? Jakie 
są koszty eksploatacji tak dużego obiektu? Czy samorząd radomski w tych trudnych czasach 
będzie stać na takie bizantyjskie wydatki?  
 
Radny Mateusz Kuźmiuk stwierdził, że Betonox wnioskuje o dodatkowe środki. Zapytał, jaki 
jest termin na podpisanie tego przez MOSiR? Na jak długo przedstawione kosztorysy są ważne?  
 
Radny Marcin Majewski stwierdził, że inwestycja jest prowadzona w taki sposób, że nie widać 
końca. Zapytał, w jaki sposób można było formalnie ogłosić przetarg nie mając dokumentacji? 
Czy MOSiR wystosował do prezydenta informację ile środków jest potrzebne na kończenie sta-
dionu na ul. Struga? W jaki sposób chce się zabezpieczyć te środki?  
 
Dyrektor ds. inwestycji Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Rafał Górski udzielił informacji 
dotyczących: 
- braku odpowiedzialności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji za różnice projektowe, 
- terminu realizacji prac budowlanych,  
- dokumentacji technicznej obiektu, 
- zawarcia ostatecznego aneksu, 
- terminu poznania ostatecznej kwoty potrzebnej na realizację inwestycji,  
- terminu rozegrania pierwszego meczu na realizowanym obiekcie, 
- ilości miejsc na stadionie zlokalizowanym przy ul. Narutowicza,  
- kosztów eksploatacji nowego stadionu,  
- formuły udostępnienia stadionu klubowi Radomiak, 
- terminu podpisania aneksu,  
- możliwości ogłoszenia przetargu.  
 
Radny Łukasz Podlewski poprosił o precyzyjne udzielenie odpowiedzi na pytanie, jaką kwotę 
Betonox złożył w kosztorysach? Co negocjują – termin, kosztorysy czy zakres prac?  
 
Dyrektor Rafał Górski udzielił dodatkowych informacji na temat kwoty o jaką wystąpiła firma 
Betonox.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka udzielił informacji na temat źródła pozyskania środków na 
dokończenie inwestycji Radomskie Centrum śportu.  
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Prowadzenie obrad przejęła przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz.  
 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że od ostatniej sesji do dnia                  
25 listopada interpelacje złożyli radni: 
- Marcin Kaca – 9,  
- Robert Chrobotowicz – 3, 
- Marcin Majewski – 4, 
- Łukasz Podlewski – 5, 
- Dariusz Wójcik - 1 
- Wiesław Wędzonka  – 1, 
- Tomasz Gogacz – 1, 
- Łukasz Podlewski i Marcin Kaca – 1. 
 
 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
 
Ad. 8.1. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach nr: 737, 738.  
 
- druk nr 737 z autopoprawką.  
Treść autopoprawki radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Została ona dołączona do materiałów z sesji.  
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej, która wydała opinię negatywną, 
Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która wydała opinię pozytywną w części doty-
czącej zdrowia i pomocy społecznej oraz Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną w części dotyczącej gospodarki, ochrony i kształtowania 
środowiska.  
 
Radny Łukasz Podlewski poruszył sprawę zmniejszenia planu wydatków w związku z prolon-
gatą składek ZUS, których termin płatności odroczono na 2023r. i zapytał jaka jest łączna kwota 
składek ZUS, które zostały prolongowane na 2023r. i których jednostek dotyczy prolongata? 
Dział 600 zmniejszenie kwoty w zadaniach własnych powiatu zadanie przebudowa skrzyżowa-
nia Maratońska/Dębowa o 3,5 mln zł – co dalej z tym zadaniem? Zwiększenie planu wydatków 
w dziale 926 w kwocie 6 mln zł w zadaniach własnych gminy w związku z koniecznością zabez-
pieczenia środków na zadanie pn. dokapitalizowanie spółki MOSiR z uwagi na wyższe koszty 
związane z działalnością prowadzoną przez spółkę oraz zwiększone koszty emisji obligacji – czy 
ta pozycja znalazła się w budżecie po tym, jak zarząd spółki MOSiR wystąpił z określonym wnio-
skiem? Jeżeli tak, to prosi o przedstawienie radnym takiego wniosku – ile z kwoty 6 mln zł wy-
nika ze zwiększonych stup procentowych czy zwiększonych kosztów obligacji, a ile wynika ze 
zwiększonych kosztów działalności? Prosi o uzasadnienie tych dodatkowych wydatków. Jeżeli 
nie, to wnioskuje o zdjęcie tej kwoty.  
 
Radny Tomasz Gogacz poruszył sprawę zmiany przepisów dotyczących budżetu obywatel-
skiego i zapytał, czy w związku ze zmianami zadania wybrane przez mieszkańców będą zreali-
zowane w terminie?  
 
Radny Mateusz Kuźmiuk – pkt 18 uzasadnienia zwiększenie wydatków na Miejski Zarząd Loka-
lami – czy w tych środkach jest ujęta podwyżka za energię cieplną i w jakiej części? Pkt 20 
uzasadnienia – czy wynagrodzenia pracowników urzędu miejskiego czy jednostek podległych 
są zabezpieczone do końca roku? Jaka jest pełna kwota składek prolongowanych na 2023r.? 
Pkt 22 uzasadnienia środki dla MOSiR 6 mln zł – jaka część tej kwoty ma być przeznaczona na 
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wydatki bieżące Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji? Prosi, aby prezes MOSiR-u przedstawił 
na co te środki mają być przeznaczone.  
 
Wiceprzewodnicząca Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz – składki ZUS – jaka jest łączna kwota 
przesunięć i jakich jednostek dotyczą te odroczone składki? Budowa Centrum Rehabilitacji                       
i przesunięcie kwoty 500 tys. zł – dlaczego te środki nie zostały wydatkowane w tym roku? Na 
co te środki miały być wydatkowane?  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, jakie rzeczy były zaplanowane do zakupu za te 500 tys. zł dla 
Centrum Rehabilitacji? Inwestycje – jaka kwota była zaplanowana w pierwotnym budżecie, a ile 
zostało fizycznie wydane do dnia dzisiejszego na inwestycje? Zabezpieczenia środków na wy-
nagrodzenia – jaka kwota była zabezpieczona na wynagrodzenia i pochodne w budżecie pier-
wotnie uchwalonym? Jaka jest kwota przesunięć (łącznie z dzisiejszymi)?  
 
Radna Magdalena Lasota – wyposażenie Centrum Rehabilitacji – czy wyposażenie, które miało 
być kupione jeszcze w tym roku za te 500 tys. zł było dostępne na rynku i czy to był powód, 
który spowodował, że nie zostało to zakupione? Przetarg na ul. Piwną – czy 1 mln zł, który jest 
w autopoprawce dołożony będzie w całości wystarczający do podpisania umowy jeszcze w tym 
roku z wykonawcą? Obsługa długu – o ile wzrosła obsługa długu w związku z większym                           
WIBOR-em i z podniesieniem stóp procentowych?  
 
Zastępca prezydenta miasta Jerzy Zawodnik udzielił informacji na temat przyczyny nie wydat-
kowania 0,5 mln zł na zakup sprzętu dla Centrum Rehabilitacji.  
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji Piotr Wójcik udzielił informacji dotyczących: 
- ogłoszenia przetargu na realizację skrzyżowania ulic Maratońska/Dębowa,  
- ścieżek rowerowych realizowanych w ramach budżetu obywatelskiego, 
- zabezpieczenia środków na realizację ul. Piwnej.  
 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński udzielił informacji na temat środków na reali-
zację skrzyżowania Maratońska/Dębowa.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział na pytania dotyczące: 
- prolongaty składek ZUS i jednostek, których to dotyczy, 
- możliwości wcześniejszej spłaty składek ZUS,  
- kwot przeznaczonych w Miejskim Zarządzie Lokalami na energię cieplną, 
- zabezpieczenia do końca roku środków przeznaczonych na wynagrodzenia, 
- środków przeznaczonych na inwestycje na początku roku i po zmianach, 
- środków zabezpieczonych na wynagrodzenia na początku roku i po zmianach, 
- wzrostu kosztów obsługi długu w 2022r.  
 
Księgowa z Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji udzieliła dodatkowych wyjaśnień w spra-
wach: 
- wniosku o zwiększenie finansowania na 2023r., 
- przeznaczenia zwiększonej kwoty, 
- środków na bieżącą działalność, 
- środków potrzebnych na fundusz płac.  
 
Prezes Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Grzegorz Janduła udzielił informacji dotyczących: 
- potrzeby większej kwoty na funkcjonowanie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, 
- kosztów bieżącego utrzymania hali.  
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Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 4 przeciw, 10 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 10) podjęła ze zgłoszoną autopoprawką 

Uchwałę nr LXXXIV/801/2022 
w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2022 rok.  
 
- druk nr 738 z autopoprawką.  
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że z uwagi na fakt, iż w uzasadnieniu do pro-
jektu uchwały na druku nr 739 została zawarta informacja o uwzględnieniu w projekcie 
uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy Miasta Radomia na lata 2022 – 2045 zmiany harmono-
gramów wykupów serii obligacji, zasadnym jest rozpatrzenie w pierwszej kolejności projektu 
uchwały na druku nr 739 przed rozpatrzeniem projektu uchwały na druku nr 738.  
 
Ad. 8.2. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 739.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej, która wydała opinię negatywną.  
 
Radny Łukasz Podlewski stwierdził, że przesunięcie 45 mln zł zobowiązań zaciągniętych w la-
tach poprzednich i przesunięcie ich z lat 2026 – 2028 na lata 2030 -2035 powoduje, że do tej 
operacji musimy dołożyć 4 mln zł, bo nie jesteśmy w stanie w latach 2026 – 2028 spłacić                       
45 mln zł zobowiązań. Co takiego się dzieje we wskaźnikach w latach 2026 – 2028, że nie 
można wygenerować spłat tak niewielkich kwot? Po dyskusji w imieniu klubu będzie prosił                     
o 15 minut przerwy.  
 
Radny Robert Utkowski poinformował, że skarbnik przedstawiając uzasadnienie do uchwały 
mówił o zachowaniu proporcji w określonych latach. Chodzi też o to, że w tych latach nie za-
chowana zostanie możliwość reagowania ekonomicznego na potrzeby, które się wówczas po-
jawią. Poruszył również sprawę uruchomienia portu lotniczego i kwoty przesuwanych zobowią-
zań. Poprosił o rozważenie możliwości przyjęcia tej uchwały.  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, jakie kwoty w latach 2023 – 2026 będziemy płacić z tytułu 
emisji obligacji? Czy gmina w tych latach będzie ponosiła jakieś koszty związane z obsługą ob-
ligacji? 
 
Wiceprzewodnicząca Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, jakie mogą być konse-
kwencje, jeżeli ta uchwała dzisiaj nie zostanie podjęta?  
 
Radny Mateusz Kuźmiuk omówił proponowane zmiany w wysokości spłaty zadłużenia w kolej-
nych latach. Odniósł się również do całościowej kwoty długu.  
 
Radny Tomasz Gogacz uważa, że sprawa jest poważna, bo są to prognozy na rozwój miasta. 
Poruszył sprawę finansowania MOSiR-u i stwierdził, że MOSiR stracił płynność. Zapytał, czy ze 
strony miasta ktoś już negocjował z instytucjami, które ewentualnie mogą nam pomóc?  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka udzielił dodatkowych informacji na temat: 
- kosztów obsługi zadłużenia, 
- braku dodatkowych zobowiązań związanych z podjęciem tej uchwały, 
- konsekwencji nie podjęcia tej uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz zarządziła 10 minut przerwy do godz. 12.10. 
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zapytała panią mecenas, jaka większość jest wymagana, aby 
uchwała została podjęta?  
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Mecenas Sylwia Zarachowicz – Woś poinformowała, że uchwała o obligacjach została podjęta 
bezwzględną większością głosów. Zmiana tej uchwały wymaga również bezwzględnej więk-
szości głosów w obecności co najmniej połowy ustawowej liczby radnych, tzn. że na sali musi 
być obecnych co najmniej 14 radnych. Aby uchwała uzyskała większość powinno być więcej 
głosów za, niż zsumowanych głosów przeciw i wstrzymujących się.  
 
Za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 739 w sprawie zmiany uchwały nr 478/2017 
Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 29 maja 2017 r. w sprawie emisji obligacji komunal-
nych Gminy Miasta Radomia, zmiany uchwały nr IV/59/2018 Rady Miejskiej w Radomiu 
z dnia 11 grudnia 2018 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miasta Rado-
mia, zmiany uchwały nr VII/83/2019 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 21 stycznia 
2019r. w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miasta Radomia, zmiany uchwały 
nr LXXIV/665/2022 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 28 lutego 2022 r. w sprawie emi-
sji obligacji komunalnych Gminy Miasta Radomia oraz zasad ich zbywania, nabywania                  
i wykupu głosowało 13 radnych, 3 było przeciw, 10 wstrzymało się od głosowania – głosowanie 
nr 11. Uchwała nie została podjęta.  
 
Ad. 8.1. (c.d.) Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 738 z autopoprawką.  
Treść złożonej autopoprawki radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Została ona dołączona do materiałów z sesji.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka stwierdził, że ten projekt jest uzależniony od poprzed-
niego, więc nie można go głosować. Zdaniem skarbnika wszystkie zmiany w budżecie na razie 
muszą wstrzymać. Wycofują ten projekt uchwały.  
Projekt uchwały na druku nr 738 z autopoprawką został zdjęty przez wnioskodawcę                 
z porządku obrad.  
 
Ad. 8.3. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 733.  
Prezydent miasta Radosław Witkowski poprosił, aby w pierwszej kolejności został rozpatrzony 
projekt uchwały na druku nr 731, gdyż na sali są kierowcy z MPK, którzy są zainteresowani tym 
projektem.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz stwierdziła, że nie ma problemu.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski omówił prezentację dotyczącą sześciu projektów 
uchwał (na drukach 733, 728, 731, 732, 710, 714). Uchwały te to uchwały okołobudżetowe,               
w których chcą pokazać realny spadek dochodów związanych z udziałem w podatku od osób 
fizycznych i poszukiwaniem dodatkowych dochodów dla budżetu, które pozwoliłyby zrealizo-
wać dodatkowe zadania. Zaprezentował i omówił: 
- inwestycje w 2023r. – 140 mln zł to 9,8% wszystkich wydatków,  
- największe inwestycje: 
 - przebudowa wiaduktu w ul. Żeromskiego nad torami PKP – 65 mln zł, 
 - trasa N-S – od ul. Żeromskiego do ul. Energetyków – etap III – 17 mln zł,  
 - przebudowa ul. Wolanowskiej – 3 mln zł, 
 - rozbudowa ul. Piwnej oraz budowa ul. Zgodnej – 3 mln zł, 
- pozostałe inwestycje: 
 - boisko do piłki nożnej z nawierzchnią ze sztucznej trawy przy Z.Sz.Z. im. HUBALA -                     
               2 200 000 zł, 
             - rozbudowa Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w Radomskim Szpitalu Specjalistycz- 
               nym oraz budowa dróg wewnętrznych - 1 537 499 zł, 
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             - wodny plac zabaw na Borkach - 1 050 000 zł, 
             - opracowanie dokumentacji projektowej dla potrzeb rozwoju zrównoważonej  
               mobilności w ramach Programu Polska Wschodnia - 2 000 000 zł, 
            - dostarczenie, rozbudowa oraz utrzymanie oprogramowania dla projektu         
               "Zintegrowany system zarządzania oświatą na terenie Gminy Miasta Radomia”  
               - 2 080 606 zł, 
            - wymiana oświetlenia w Urzędzie Miejskim na energooszczędne - 50 000 zł, 
- dochody z tytułu udziału w PIT, 
- inwestycje 2023 – plan B – lista rezerwowa: 
 - trasa N-S – od ul. Żeromskiego do ul. Energetyków – etap III, 

- przebudowa skrzyżowania ul. Maratońska/ul. Dębowa, 
- budowa i przebudowa ulic w ramach tzw. czynówek, 
- Radomski Program Drogowy, 
- Radomski Program Chodnikowy, 
- remonty i zakupy dla Radomskiego Szpitala Specjalistycznego i Radomskiej Stacji  
  Pogotowia Ratunkowego, 
- rozbudowa budynku dydaktycznego Zespołu  Szkół Specjalnych i Placówek  
   Oświatowych przy ul. Lipskiej, 
- rozbudowa Zespołu Szkół Elektronicznych o halę sportową i segment dydaktyczny, 
- budowa boiska wielofunkcyjnego przy PSP nr 7, ul. Tybla 1, 
- remont placu zabaw przy PSP nr 26, 
- zmiana sposobu ogrzewania czterech budynków mieszkalnych wielorodzinnych przy  
  ul. Marii Gaji, 
- program wsparcia Radomskich Działkowców, 

- źródła finansowania planu B: 
- wzrost opłat za odbiór śmieci, 
- wzrost podatków lokalnych, 
- wzrost cen biletów komunikacji miejskiej, 
- wzrost stawek opłat za parkowanie w strefie, 
- odpłatność za korzystanie z sal sportowych w szkołach, 
- wzrost opłat za pobyt w żłobku. 

 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że zgodnie z propozycją prezydenta rozpatrzony 
będzie projekt uchwały na druku nr 731 
 
Ad. 8.8. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 731.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński, 
który przedstawił również ceny biletów jakie występują w innych miastach.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię negatywną.  
 
Radny Jarosław Rabenda przypomniał, że ta uchwała była procedowana w bardzo podobnym 
brzmieniu miesiąc temu i mimo jasnej deklaracji prezydenta miasta, że lwia część przychodów 
dodatkowych z regulacji cen biletów będzie przeznaczona na podwyżki dla pracowników MPK, 
radni PiS-u tę uchwałę odrzucili. Stwierdził, że niedopuszczalne jest, aby 60 mln zł dokładać do 
komunikacji. Porównał ceny biletów w Radomiu z cenami biletów w innych miastach. Stwierdził, 
że czas doprowadzić do racjonalizacji cen.  
 
Radny Dariusz Wójcik stwierdził, że to, że podwyżki są niedoszacowane, to wszyscy wiedzą, 
tylko patrząc na sytuację ekonomiczną mieszkańców naszego miasta, to każda podwyżka jest 
to uderzenie w tą rodzinę. Uważa, że lepiej nie podnosić mieszkańcom opłat, niż realizować 
inwestycje. Lepiej się wycofać z tych inwestycji, które teraz są robione, czy które są w planie 
B, a żeby pieniądze zostały w kieszeni mieszkańców, niż realizować te inwestycje i zmuszać 
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ludzi do tego, żeby odejmowali sobie od ust jedzenie. Rząd Prawa i Sprawiedliwości w każdej 
dziedzinie życia społecznego pomaga. Radni w tym momencie powinni zacisnąć pasa i pomóc 
mieszkańcom, a nie tylko im podnosić pieniądze. Stwierdził, że gdyby proces inwestycyjny              
RCS-u był prowadzony dobrze, to wydano by 110 mln, a nie 250. Dwa razy tyle zostało wydane 
na proces inwestycyjny jakim jest RCS i nie wiadomo ile jeszcze będzie wydawane. Radny w tej 
trudnej sytuacji woli przeczekać ten trudny okres i dopiero wrócić do takich rozmów być może 
już w następnej kadencji. W tej chwili najważniejszym zadaniem jest pomoc ludziom w prze-
trwaniu tego trudnego okresu. Inwestycje są bardzo ważne i potrzebne, ale w tym momencie 
mogą przeczekać.  
 
Radny Kazimierz Staszewski stwierdził, że to jest konsekwencja tego, że przez ostatnie lata 
nie było podwyżki i dzisiaj trzeba mówić o podwyżce 20%. Radny może się zgodzić na pod-
wyżkę, ale nie tak drastyczną. Zadeklarował, że wstrzyma się od głosu. Jest to konsekwencja 
tak słabej polityki prowadzonej z wozokilometrem. Poinformował, że lepiej miały firmy konku-
rujące z MPK, które startowały do nowych przetargów.  
 
Radna Magdalena Lasota zapytała radnych PiS, czy czują się radnymi, czy politykami, nad któ-
rymi stoi ktoś od góry i każe głosować. Czy radni Prawa i Sprawiedliwości myślą, że robią dobrze 
mieszkańcom? Nie, nie robią dobrze mieszkańcom, bo mieszkańcy doskonale widzą co się dzieje. 
Radom nie jest wyspą samotną zieloną funkcjonującą poza wszystkimi mechanizmami gospo-
darczymi. Radni po to zostali radnymi, żeby tak samo odpowiadali za budżet przed mieszkań-
cami. Mieszkańcy zdają sobie doskonale sprawę, że podwyżki biletów na dzień dzisiejszy są 
niezbędne. Przybliżyła ceny poszczególnych kategorii biletów. Ludzie doskonale rozumieją, że 
taka jest konieczność. Zwróciła się do radnych PiS, że w ogóle nie dbają o ten budżet, ogołacają 
go i spowodują to, że nie będzie z czego utrzymać komunikacji miejskiej i będzie coraz gorsza 
jakość przejazdów dla mieszkańców.  
 
Radny Dawid Ruszczyk stwierdził, że budżet nie jest studnią bez dna. Każda inflacja, podwyżki 
stóp procentowych, a przede wszystkim obniżka wpływów z podatku PIT powodują to, że mu-
szą szukać pieniędzy. Samorząd musi działać racjonalnie. To rząd polski doprowadził do tego, 
że ta inflacja jest taka jaka jest, stopy procentowe są takie jakie są. Jeżeli chodzi o przewozy, 
to proponuje zobaczyć po ile jest paliwo.  
 
Radny Kazimierz Woźniak zwrócił się do radnego Dariusza Wójcika, który mówi, żeby nie pro-
wadzić inwestycji. Nie remontujmy dróg, nie finansujmy oświetlenia, nie finansnujmy chodni-
ków, nie dopłacajmy do remontów szpitala, szkół, przedszkoli itd. Miasto, które nie prowadzi 
inwestycji zamiera i uciekają z niego szczególnie młodzi mieszkańcy. 60 groszy do ceny biletów, 
to są grosze, bo gałka lodów kosztuje 5 zł. Jeżeli nie ma ekonomii i zdrowego rozsądku, to zna-
czy, że wracamy do PRL-u, do tej epoki, która się zawaliła i której konsekwencje ponosiliśmy 
przez szereg lat. Radny stwierdził, że mamy niezłą komunikację miejską, niezły tabor, ale nie da 
się schować głowy w piasek i mówić, że to samo będzie funkcjonowało. Jeżeli chcemy inwesto-
wać w nowe autobusy i mieć utrzymane trasy przejazdowe na dotychczasowym poziomie, to 
niestety przy wzroście cen paliw, wzroście wynagrodzeń, inflacji musimy to urealniać. Uważa, 
że zaproponowanie ceny 4 zł za bilet jednoprzejazdowy, to nie byłoby dużo. Podkreślił, że mia-
sto musi się rozwijać. Nieinwestowanie to złe rozwiązanie.  
 
Przewodnicząca klubu radnych Koalicji Obywatelskiej Marta Michalska – Wilk zwróciła się do 
radnego Dariusza Wójcika z zapytaniem, jak ma dzisiaj czelność wyjść i powiedzieć, że jest za 
tym, aby pomóc ludziom przetrwać ten ciężki czas, że ludzie odejmują sobie jedzenie od ust. 
Kto do tego doprowadził? Niech radny wyjdzie i patrząc na tych ludzi powie, kto do tego dopro-
wadził. Koledzy radnego z rządu. Inflacja najwyższa od 25 lat – ponad 17%. Wyższa niż tempe-
ratura w domach, którą pani minister sugeruje, żeby mieć. Dość tej obłudy. Budżet miasta Ra-
domia nie jest z gumy. Od 2019 roku do radomskiej oświaty zostało dołożone pół miliarda 
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złotych. Gdyby ten rząd wywiązywał się ze swoich obowiązków i te pieniądze wpływałyby do 
naszego budżetu, dzisiaj byłyby pieniądze na inwestycje. Zapytała do czego chcą doprowadzić: 
albo będziemy wybierać, że komunikacja miejska będzie na takim poziomie jak teraz, albo będą 
zamykane baseny, domy kultury, a może będą likwidowane połączenia autobusowe, a pracow-
nicy MPK nie będą zarabiać więcej, a nie będą mieć pracy. Stwierdziła, że radny przede wszyst-
kim ma dbać o finanse miasta, a tu dzisiaj urządza się z tego hucpę. Jest to totalny brak odpo-
wiedzialności.  
 
Przewodniczący klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości Łukasz Podlewski pokazał odpowiedź 
na interpelację i wyjaśnił dlaczego będzie głosował przeciwko podwyżce cen biletów. Dokonał 
analizy udzielonej odpowiedzi na interpelację dotyczącą wysokości cen biletów. Zwrócił się do 
pracowników MPK, że jeżeli ktoś dzisiaj chce wmówić, że jeżeli MZDiK będzie miało 5 mln zł za 
bilety więcej i to wtedy będą mieli podwyżki, to kłamie, bo bilety sprzedaje MZDiK, nie MPK. 
Radny stwierdził, że brakuje 60 mln zł na komunikację miejską. Jeżeli ktoś myśli, że 5 mln zł 
uratuje tą sytuację, nie uratuje, dlatego będzie głosował przeciwko. Ponadto radny poruszył 
sprawę zaległości użytkowników komunikacji miejskiej i prowadzonej kontroli biletów.  
 
Radny Dariusz Wójcik stwierdził, że bardzo mu przykro, bo jego wystąpienie nie było wystąpie-
niem politycznym. Przedstawił tylko swoje zdanie, że woli żeby pieniądze w tym trudnym okre-
sie nie były wydawane na inwestycje, tylko przeznaczane na pomoc i na to, żeby pieniądze 
zostały w kieszeniach, a radna wyszła i nakrzyczała na niego jak na uczniaka. Przed chwilą radna 
przypinała mu wstążkę, a to radna jest agresywna i napadła na niego i to radna powinna tą 
wstążkę nosić, bo zachowuje się jako mobber w stosunku do niego.  
 
Zastępca prezydenta Mateusz Tyczyński udzielił informacji dotyczących: 
- sytuacji ekonomicznej mieszkańców miasta, 
- sprzedaży biletów komunikacji miejskiej przez Miejski Zarząd Dróg i Komunikacji, 
- pomocy udzielanej przez rząd, 
- braku kontrolerów w autobusach komunikacji miejskiej, 
- zaległości w ściągalności opłat za brak biletów, 
- braku podwyżek cen biletów przez ostatnie lata. 
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski udzielił dodatkowych informacji dotyczących: 
- propozycji radnego Podlewskiego, aby wszystko rozdać, 
- złej polityki przychodzącej z Warszawy.  
 
Radny Łukasz Podlewski poinformował, że 26 mln zł wynosiły przychody w 2019r., w 2021r. – 
16 mln zł. Brakuje 10 mln zł, bo był covid. 5 mln zł to jest nadal tylko uzupełnienie braków, które 
już były. Proponuje, aby powrócić do dochodów z poziomu 26, 28 mln zł. Zachęćmy osoby, żeby 
wsiadły do komunikacji miejskiej. Rozmawiajmy o podwyżkach. Zwrócił się do prezydenta, że 
mowa o kierowcach MPK, więc może najpierw niech pan Zalibowski odpowie co robi w MPK. 
Radny przytoczył zarobki prezesa Zalibowskiego.  
 
Zastępca prezydenta Mateusz Tyczyński poinformował, że do końca października 2020r. z bi-
letów wpłynęło 19.117.000 zł. To oznacza, że można założyć, że około 24 mln zł wpływów 
będzie, więc pierwszy postulat radnego prawie spełnili jeszcze zanim go wyraził. Podkreślił, że 
naprawdę tę sprawę traktują poważnie.  
 
Radna Marta Michalska – Wilk zwróciła się do gości obecnych na sali, że chyba doskonale widzą 
jak radni PiS-u nie lubią tego miasta. Chcą go zaorać jak ich rząd próbuje zaorać nasz kraj. Re-
gulacja cen biletów jest minimalna, jedna z mniejszych w porównaniu z innymi miastami. To co 
wyprawia dzisiaj na sesji pan radny Dariusz Wójcik, któremu nie przypinała wstążki, ale jak bę-
dzie dzień zdrowia psychicznego, to obiecuje radnemu, że mu pomoże.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz zarządziła 10 minut przerwy do godz. 13.40.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski poinformował, że w trakcie rozmów prowadzonych na 
początku listopada rozwiązali pewien problem. Udało się zlikwidować napięcie. To nie jest tak, 
że ten problem w ogóle został rozwiązany. Z pracownikami MPK umówili się na drugą turę roz-
mów pod koniec marca 2023r., gdy będzie gotowy audyt. Problem związany z oczekiwaniami 
kierowców MPK powróci. Prezydent zaproponował, aby rozwiązać to teraz i zgodzić się na roz-
wiązania wypracowane na początku listopada i zamknąć ten temat na cały 2023r.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 10 przeciw, 4 wstrzymujące się – głoso-
wanie nr 12) podjęła  

Uchwałę nr LXXXIV/802/2022 
w sprawie zmiany uchwały nr 755/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 24 września 
2018 r. w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe osób w autobusach ko-
munikacji miejskiej w Radomiu oraz w sprawie ustalenia wysokości opłat dodatkowych 
i opłaty manipulacyjnej. 
 
Radny Dariusz Wójcik zwrócił się do radnej Marty Michalskiej – Wilk, że jest mu bardzo przykro, 
bo czuje się przez radną obrażony, która powiedziała o chorobie psychicznej. Odpowiedział rad-
nej, że jest to bardzo poważny problem w społeczeństwie i wiele osób cierpi na tą przypadłość. 
Robienie sobie z tego żartów nie ma najmniejszego sensu. Stwierdził, że jeżeli radna mu tę 
wstążkę przypnie, to będzie ją z dumą nosił tak, jak tą, bo zarówno wspiera osoby, które są 
molestowane i mobbingowane w swoich domach, jak i wspiera osoby psychicznie chore. Stwier-
dził, że nie ma jeszcze tego problemu, ale być może jest potencjalnym pacjentem lekarza psy-
chiatry tak samo jak i pani radna, bo zajmuje się polityką, a polityków jest najwięcej wśród osób, 
które korzystają z pomocy psychologicznej i psychiatrycznej. Radna jest młodą osobą i radny 
ma nadzieję, że kiedyś radna podejdzie do tej sytuacji inaczej. Oby taki problem nie pojawił się 
u radnej nigdzie. Radny stwierdził, że czuje się bardzo mocno urażony. Jako starszy kolega po-
wiedział radnej, że było to nie na miejscu.  
  
Prowadzenie obrad przejęła wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobo-
towicz.  
 
Radna Marta Michalska – Wilk zwróciła się do radnego Dariusza Wójcika, że jeżeli poczuł się ura-
żony jej wypowiedzią, to bardzo go przeprasza. Ale bardzo się cieszy, że ta burzliwa dyskusja 
doprowadziła do pewnego rodzaju racjonalności i odpowiedzialności zarówno za przedsiębior-
stwo, za ludzi tam pracujących, jak i za przyszłość tego miasta.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski podziękował za przyjęcie tej uchwały. Jeśli przekroczył 
jakąś granicę, ktoś poczuł się urażony, to bardzo przeprasza.  
 
Ad. 8.3. (c.d.) Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 733.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Radna Małgorzata Półbratek stwierdziła, że przykro jej brać udział w takiej sesji. Liczyła na ar-
gumenty, na spokojną dyskusję, a została skrzyczana przez osobę, która argumentów nie po-
dawała, tylko krzyczała. To, co powinno być dyskusją na temat miasta stało się dyskusją na 
temat zupełnie czegoś innego. To, że w Radomiu nie ceni się pieniędzy, to podała przykład     
RCS-u i plastikowych kołków, a za to zapłaciliśmy dużo pieniędzy. Gdzie był inspektor nadzoru, 
kto za to poniósł jakiekolwiek konsekwencje? Później krzyczy się na radnych. Jest to bardzo 
przykre.  
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Prezydent miasta Radosław Witkowski przypomniał jak w 2006r. musieli podjąć uchwałę o ak-
tualizacji stawek podatku od nieruchomości. Pomimo, że stali po dwóch stronach barykady, 
wtedy znaleźli rozwiązanie i wtedy Rada Miejska taki projekt uchwały poparła. Prezydent 
wtedy jako radny nie miał wątpliwości, że należy z prezydentem z Prawa i Sprawiedliwości                    
w tej kwestii współpracować i oddał głos za. Przedstawił argumenty za wprowadzeniem tego 
projekty uchwały.  
 
Za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 733 w sprawie określenia wysokości rocznych 
stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Miasta Radomia głosowało 12 rad-
nych, 13 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania – głosowanie nr 13. Uchwała nie została 
podjęta.  
 
Prowadzenie obrad przejęła przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz.  
 
Ad. 8.6. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 728.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Jerzy Zawodnik.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Kazimierz Woźniak przypomniał dyskusję przy wprowadzaniu opłaty z tytułu gospodarki 
odpadami komunalnymi oraz wyboru najsprawiedliwszej metody. Radny jest zwolennikiem, aby 
stawki były na takim poziomie, aby pokrywały rzeczywiste koszty, co wynika z ustawy. Potrze-
buje deklaracji wiceprezydenta Zawodnika, że zwiększy częstotliwość wywozu papieru.  
 
Radny Robert Utkowski zwrócił uwagę, że system powinien się bilansować. Nie można na nim 
zarabiać, ale nie powinniśmy do niego dokładać. Urealnienie kwot pobieranych za odbiór nie-
czystości pozwoli także zwiększyć częstotliwość odbioru zwłaszcza tych odpadów, o których 
wspomniał radny Kazimierz Woźniak.  
 
Zastępca prezydenta Jerzy Zawodnik zadeklarował, że jeżeli ta uchwała znajdzie przychylność 
Rady Miejskiej, to mając świadomość, że to podroży funkcjonowanie systemu, są gotowi wpro-
wadzić zmiany i zmienić częstotliwość odbioru papierów. Mają świadomość, że tą częstotliwość 
należy zwiększyć.  
 
Za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 728 w sprawie metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty na terenie Gminy Mia-
sta Radomia głosowało 12 radnych, 14 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania – głoso-
wanie nr 14. Uchwała nie została podjęta.  
 
Ad. 8.15. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 710.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Jerzy Zawodnik.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Wiceprzewodnicząca Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, dlaczego nie zostanie 
wprowadzona stała opłata za pobyt dziecka w żłobku tak, jak jest to w innych miastach?                          
W innych miastach jest to kwota około 250 – 300 zł.  
 
Radna Magdalena Lasota odniosła się do stawki żywieniowej w żłobkach. Poinformowała, że 
analizowała stawki żywieniowe w żłobkach w innych miastach w żłobkach gminnych i nigdzie 
nie znalazła stawki żywieniowej dziennej niższej niż 6 zł, a maksymalna była nawet 15 zł.                      
W większości gminnych żłobków stawka żywieniowa dzienna za każdy dzień pobytu dziecka to 
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cena 8 zł. W naszej uchwale jest stawka 5,45 zł. Radna uważa, że minimalna kwota powinna 
być 6 zł. Wszyscy, którzy mają dzieci w żłobku chcą, aby wyżywienie było adekwatne i zdrowe, 
a przy obecnych cenach żywności uważa, że ta kwota jest za niska.  
 
Radny Kazimierz Woźniak stwierdził, że nic nie jest wstanie go zaskoczyć w głosowaniach Rady 
Miejskiej. Poza jednym radnym PiS-u reszta to dla radnego obłudnicy. Starał się przypomnieć 
jak przepisy stanowione przez posłów PiS-u są realizowane na poziomie samorządu. Radni ci 
prowadzą sabotaż ekonomiczny. Wyznają zasadę: im gorzej w mieście, tym lepiej. Należy pa-
miętać, że miasto to 200 tysięcy mieszkańców i jest to żywy twór i żywi ludzie, którzy oczekują 
nie stagnacji, ale oczekują, że miasto się będzie rozwijać. Obłudnicy, sabotaż ekonomiczny – nie 
wie jak o tym mówić. Jeżeli kogoś obraził, trudno. Inaczej nie może tego nazwać.  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, ile z tego tytułu gmina ma dochodu rocznie? Ile jest wydawane 
na ten tytuł? Czy planuje się zwiększenie liczby miejsc w żłobkach?  
 
Radny Dariusz Wójcik zapytał, czy jeżeli stawka żywieniowa wynosi 5 zł, czy z miasta jakieś 
pieniądze do tej stawki są dokładane?  
 
Zastępca prezydenta Jerzy Zawodnik udzielił informacji na temat: 
- powodów nie wprowadzania stałej opłaty, 
- deklaracji przygotowania uchwały o stałej opłacie, 
- wysokości stawek żywieniowych obowiązujących w żłobkach.  
 
Prezydent Radosław Witkowski podkreślił, że przyjęcie tej uchwały jest neutralne dla budżetów 
domowych, a pozwala korzystać z budżetu Skarbu Państwa. Dzięki przyjęciu tej uchwały tak 
naprawdę dołożymy się do tego, że pan premier będzie mógł pokazać wyższy słupek, co może 
nie koniecznie jest na rękę pani przewodniczącej Michalskiej, ale na pewno będzie na rękę 
wszystkim jako wspólnocie radomskiej.  
 
Za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 710 w sprawie ustalenia wysokości opłat                    
w żłobkach wchodzących w skład Miejskiego Zespołu Żłobków ,,Radomirek” w Radomiu 
głosowało 12 radnych, 13 było przeciw, 2 wstrzymało się od głosowania – głosowanie nr 15. 
Uchwała nie została podjęta.  
 
Radna Marta Michalska – Wilk odniosła się do sprawy przypominania radnemu Rejczakowi o gło-
sowaniu.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że nie raz pyta radnych, czy wszyscy oddali 
swoje głosy, gdy widzi, że radny nie oddał głosu. Nikomu nie sugerowała jak ma głosować. Pa-
trząc nawet na wynik głosowania, gdyby była różnica jednego głosu, to ta uchwała i tak nie 
zostałaby podjęta. Zwróciła się do radnej Marty Michalskiej – Wilk, że dzisiaj jest w formie                        
w obrażaniu nie tylko radnych, ale i teą przewodniczącej.  
 
Prowadzenie obrad przejęła wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobo-
towicz.  
 
Zastępca prezydenta Jerzy Zawodnik stwierdził, że jest mu przykro, że uchwała nie została pod-
jęta, ale na prośbę pani przewodniczącej Pastuszki – Chrobotowicz na najbliższą sesję przygo-
tuje uchwałę dotyczącą stałych stawek i ma nadzieję, że wtedy pani przewodnicząca za taką 
uchwałą zagłosuje.  
 
Wiceprzewodnicząca Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz stwierdziła, że jeżeli będą stawki                    
o których mówiła, zagłosuje za.  
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Radny Dariusz Wójcik stwierdził, że każdy radny ma swój głos i głosuje tak, jak uważa, zgodnie 
ze swoim sumieniem. Przewodnicząca Rady została wybrana po to, żeby prowadzić obrady i ma 
prawo pytać radnych, czy wszyscy oddali głos i robiła to wielokrotnie.  
 
Ad. 8.9. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 732.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, czy miasto dysponuje mapą, aby można było zobaczyć jak zmie-
nia się strefa?  
 
Radny Jarosław Rabenda porównał stawki za parkowanie pojazdów w strefie ze stawkami                       
w innych miastach. Radny stwierdził, że za chwilę koszt obsługi strefy płatnego parkowania                
w Radomiu przekroczy wysokość dochodu z jej prowadzenia. Jest to kompletny absurd. Stwier-
dził, że tu nie ma argumentu o nie obciążaniu radomian, bo ogromna część parkujących w strefie 
płatnego parkowania, to są przyjezdni. Uważa, że należy przyjąć tą uchwałę.  
 
Radny Robert Utkowski poruszył sprawę kosztu parkowania samochodów pod galeriami i mar-
ketami. Tu godzina parkowania jest droższa niż godzina parkowania w strefie. Jeśli nie zostaną 
znowelizowane te stawki, to okaże się, że spod marketów parkujący przeniosą się do centrum 
Radomia by zostawić samochód na cały dzień. Efekt będzie taki, że wszystkie miejsca w strefie 
płatnego parkowania będą zajęte. Radny uważa, że dlatego należy urealnić stawki opłaty go-
dzinowej za parkowanie w strefie.  
 
Przewodniczący klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości Łukasz Podlewski zapytał, jakie są 
koszty funkcjonowania strefy? Ile osób obsługuje strefę z podziałem na stanowiska administra-
cyjne, windykacyjne i kontrolerów? Czy w związku z zapowiedzią pojawienie się samochodu 
przeprowadzającego kontrolę kontrolerzy zmienią charakter pracy i czy jest obawa, że stracą 
pracę?  
 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński udzielił informacji dotyczących: 
- kosztów funkcjonowania strefy, 
- ilości osób pracujących w strefie, 
- planowanej zmiany kontroli biletów za parkowanie w strefie, 
- uszczelnienia poboru opłaty za parkowanie w strefie.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 7 przeciw, 7 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 16) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/803/2022 
w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wysokości stawek opłaty za parko-
wanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie, wysokości opłaty 
dodatkowej oraz określenia sposobu pobierania tych opłat w mieście Radom. 
 
Ad. 8.22. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 714.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki, która wydała opi-
nię negatywną.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski poruszył sprawę zapisów specustawy i opłat za prąd 
oraz powodów przedłożenia tego projektu uchwały.  
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Za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 714 w sprawie zmiany Uchwały Nr 422/2012 
Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 29 października 2012 r. w sprawie zasad korzystania 
z niektórych obiektów użyteczności publicznej głosowało 11 radnych, 11 było przeciw,                  
1 wstrzymał się od głosowania – głosowanie nr 17. Uchwała nie została podjęta.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz na wniosek kluby rad-
nych Koalicji Obywatelskiej zarządziła 15 minut przerwy do godz. 15.15.  
 
Prowadzenie obrad przejęła przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz.  
 
Radny Marcin Robert Kaca poinformował, że przy poprzednim głosowaniu najprawdopodobniej 
nie zadziałał mu system do głosowania.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz stwierdziła, że nie ma przewidzianej reasumpcji. W trakcie gło-
sowania każdy radny widzi na ekranie czy głos był oddany czy nie był oddany. Gdy było ustalane 
przejście na nowy system do głosowania zostało ustalone, że każdy z radnych będzie mógł 
zweryfikować czy ten głos został oddany zerkając na ekran. Stwierdziła, że przykro jej, że tak 
się stało. Nasz regulamin nie przewiduje reasumpcji i do tej pory głosowania nie były powta-
rzane i nie ma zamiaru łamać regulaminu i tworzyć pewnego rodzaju precedensu, bo w takiej 
sytuacji to nawet wynik głosowania mógłby być podważany przez niezadowoloną stronę z tego 
wyniku.  
 
Ad. 8.4. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 740.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka. 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej, która wydała opinię negatywną.  
 
Radny Marcin Majewski – ścieżka rowerowa wzdłuż ul. Szarych Szeregów z budżetu obywatel-
skiego – w projekcie budżetu na 2023r. ta inwestycja nie występuje. Dlaczego ta inwestycja 
nie jest realizowana? Co jest powodem tego, że ta inwestycja nie znalazła się w przyszłym roku 
w budżecie? Dlaczego się nie znalazła w wydatkach niewygasających? Dziwne jest to, że reali-
zowane są inne inwestycje, które nie były planowane (chodnik wzdłuż ul. 11 Listopada), a nie 
jest realizowane to, do czego zostali zobowiązani przez mieszkańców.  
 
Radny Łukasz Podlewski zapytał, czy nie wpisanie inwestycji z budżetu obywatelskiego w roku 
kolejnym niesie za sobą konsekwencje w związku z tym, że budżet obywatelski to jednak pew-
ność realizacji takiej inwestycji? Kiedy została rozpoczęta inwestycja budowy kolumbarium na 
cmentarzu komunalnym i jaka kwota została przewidziana na etapie rozpoczynania tej inwe-
stycji na jej realizację? Na jakim etapie jest opracowanie dokumentacji projektowo – kosztory-
sowej i kiedy takie opracowanie zostanie przedstawione? Czy jest wizualizacja przebudowy sali 
koncertowej? Jaki będzie koszt przebudowy sali koncertowej Radomskiej Orkiestry Kameralnej?  
 
Radny Kazimierz Woźniak – poz. nr 7 w załączniku: nabycie nakładów po zakończeniu umowy 
dzierżawy zawartej pomiędzy Gminą Miasta Radomia a Portem Lotniczym "RADOM" S.A. – co się 
stało, że zarezerwowane na ten rok środki nie zostały wykorzystane, tylko są przekładane na 
przyszły rok?  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka udzielił wyjaśnień dotyczących przesunięcia środków fi-
nansowych przeznaczonych dla portu lotniczego.  
 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński udzielił informacji dotyczących: 
- budowy ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Szarych Szeregów, 
- realizacji inwestycji budowy kolumbarium na cmentarzu komunalnym, 
- przebudowy sali koncertowej Radomskiej Orkiestry Kameralnej. 
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Rada Miejska w Radomiu większością głosów (13 za, 0 przeciw, 10 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 18) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/804/2022 
w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta Radomia, które w roku 2022 nie 
wygasają z upływem roku budżetowego.  
 
Ad. 8.5. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 741.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej, która wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, jaka to jest rażąco niska cena?  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka udzielił wyjaśnień dotyczących rażąco niskiej ceny.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (18 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 19) podjęła  

Uchwałę nr LXXXIV/805/2022 
w sprawie wyboru firmy audytorskiej uprawnionej do badania sprawozdania finanso-
wego Gminy Miasta Radomia za rok 2022 i rok 2023. 
 
Ad. 8.7. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 735.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej 
Magda Wielogórska.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Rozwoju Miasta, która wydała opinię pozy-
tywną.  
 
Radny Mateusz Kuźmiuk zapytał, na jakie obiekty i kiedy została wydana decyzja o pozwoleniu 
na budowę? Jeżeli pozwolenie na budowę zostało wydane niezgodnie z zapisami obecnie obo-
wiązującego miejscowego planu, to jest spory problem, bo organ nadrzędny może takie pozwo-
lenie uchylić. Jeżeli chodzi o orzecznictwo, to miejscowy plan jest stawiany niżej niż pozwolenie 
na budowę, jeżeli jest ono niezgodne z jego zapisami.  
 
Radny Marcin Majewski stwierdził, że spółka Radpec prowadzi wielką inwestycję w tej okolicy. 
Kiedy spółka Radpec złożyła wniosek do urzędu i co ten wniosek zawierał? Czy zmiana w planie 
z 25 na 60 metrów nie wpływa na obsługę lotniska i czy to było z kimkolwiek konsultowane? 
Czy na inwestycję Radpecu była wydawane pozwolenie na budowę i czy były brane pod uwagę 
czynniki dotyczące wysokości inwestycji?  
 
Dyrektor MPU Magda Wielogórska udzieliła informacji w sprawach: 
- wniosku złożonego do miejscowego planu,  
- braku informacji na temat wydanych pozwoleń na budowę,  
- uzgodnień prowadzonych z lotniskiem.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka udzielił dodatkowych informacji dotyczących inwestycji 
prowadzonej przez Radpec.  
 
Dyrektor MPU Magda Wielogórska udzieliła dodatkowych informacji w sprawie dopuszczalnej 
wysokości budowli w obecnym miejscowym planie i w zmianie planu. 
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (15 za, 0 przeciw, 5 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 20) podjęła 
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Uchwałę nr LXXXIV/806/2022 
w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Potkanów – etap I”.  
 
Prowadzenie obrad przejęła wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobo-
towicz.  
 
Ad. 8.10. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 730.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji 
Piotr Wójcik.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Wiesław Wędzonka zapytał, ile w rezultacie dopłacimy do tej linii, aby jeździła do Wola-
nowa?  
 
Radny Robert Utkowski stwierdził, że autobus już tam jeździ. Zapytał, jak w tej chwili wygląda 
struktura finansowa tej linii i jak będzie wyglądała po wejściu porozumienia z gminą Wolanów?  
 
Dyrektor MZDiK Piotr Wójcik udzielił informacji na temat obecnego finansowania linii.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (19 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 21) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/807/2022 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Miasta Rado-
mia i Gminą Wolanów w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego trans-
portu zbiorowego. 
 
Ad. 8.11. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 734.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektor Wydziału Komunikacji Małgorzata 
Dadej.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Robert Fiszer zapytał, jak wygląda sytuacja na ul. Okulickiego 76?  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, czy ta uchwała teren spółdzielni mieszkaniowych też obowią-
zuje? Czy jest w ogóle możliwość usuwania samochodów z terenu spółdzielni, które zalegają 
od wielu lat? Czy w ogóle jest taka procedura?  
 
Dyrektor Wydziału Komunikacji Małgorzata Dadej udzieliła informacji: 
-  jakich pojazdów dotyczy ten projekt uchwały,  
- braku możliwości usunięcia pojazdu z ul. Okulickiego 76a.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (18 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 22) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/808/2022 
w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i parkowanie usu-
niętych pojazdów na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych                          
w związku z odstąpieniem od usuwania pojazdów.  
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Ad. 8.12. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 721.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Jerzy Zawodnik.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (21 za – głosowanie nr 23) podjęła  

Uchwałę nr LXXXIV/809/2022 
w sprawie zmiany podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Nie-
pełnosprawnych na realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej                   
i społecznej w 2022 roku.  
 
Ad. 8.13. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 722.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Jerzy Zawodnik.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (19 za – głosowanie nr 24) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/810/2022 
w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta 
Radomia na 2023 rok.  
 
Ad. 8.14. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 723.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Jerzy Zawodnik.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Łukasz Podlewski zapytał, czy w przyszłości dla żłobków również planowane jest wpro-
wadzenie swoistego rodzaju CUW-u? Przerwa wakacyjna dla żłobka – czyja to decyzja, że 
wszystkie żłobki muszą mieć w jednakowym terminie przerwę wakacyjną? Czy nie może to być 
rotacyjnie? W przekonaniu radnego lepiej, gdyby to były jednak różne terminy.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, jaki jest potencjał, jeżeli chodzi o liczbę podopiecznych w po-
szczególnych żłobkach?  
 
Zastępca prezydenta Jerzy Zawodnik udzielił informacji dotyczących: 
- braku zamiaru tworzenia CUW, 
- przerwy wakacyjnej w żłobkach,  
- liczby miejsc w poszczególnych placówkach.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (20 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 25) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/811/2022 
w sprawie zmiany Uchwały Nr 719/2018 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 2 lipca 
2018r. w sprawie likwidacji jednostki budżetowej – Żłobek ,,Radomirek” w Radomiu 
przy ul. Polskiego Czerwonego Krzyża 13 oraz utworzenia jednostki budżetowej Miej-
ski Zespół Żłobków „Radomirek” w Radomiu i nadania Statutu. 
 
Prowadzenie obrad przejęła przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz.  
 
Ad. 8.16. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 724.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Jerzy Zawodnik.  
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Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Robert Utkowski zapytał, czy przyjęcie tej uchwały będzie oznaczało zmianę kompeten-
cji, czy zatrudnienie osób o odpowiednich kompetencjach do nowopowstającej placówki?  
 
Zastępca prezydenta miasta Jerzy Zawodnik udzielił dodatkowych wyjaśnień dotyczących za-
trudnionego personelu.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (22 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 26) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/812/2022 
w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Domu Pomocy Społecznej im. Św. Kazimie-
rza w Radomiu przy ul. Garbarskiej 35, stanowiącym Załącznik nr 3 do uchwały                           
nr LXXVII/708/2022 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 25 kwietnia 2022 r. w sprawie 
nadania statutów domom pomocy społecznej w Radomiu będącymi jednostkami orga-
nizacyjnymi Gminy Miasta Radomia.  
 
Ad. 8.17. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 729.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński. 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji ds. Polityki Senioralnej i Współpracy z Organi-
zacjami Pozarządowymi.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (21 za – głosowanie nr 27) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/813/2022 
w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miasta Radomia z Organizacjami Po-
zarządowymi na 2023 rok. 
 
Ad. 8.18. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 725 z autopoprawką.  
Autopoprawkę polegającą na: zmianie zapisu § 2, który otrzymuje brzmienie: „Zobowiązuje 
się i upoważnia Prezydenta Miasta Radomia do dokonania czynności niezbędnych do 
przeprowadzenia przekształcenia poprzez zmianę siedziby przedszkola, w szczególno-
ści do zawiadomienia o zamiarze przekształcenia poprzez zmianę siedziby przedszkola 
rodziców wychowanków, do wystąpienia do Mazowieckiego Kuratora Oświaty o opinię 
dotyczącą zmiany siedziby przedszkola oraz do utrzymania funkcjonowania oddziałów 
Przedszkola Publicznego Nr 12 w budynku przy ul. Stanisława Wernera  34” przedłożoną 
w formie pisemnej radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Pismo zostało dołączone do materiałów z sesji.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki, która wydała opi-
nię negatywną.  
 
Radny Mateusz Kuźmiuk zapytał, czy w okolicy tego przedszkola powstaje, czy już powstało 
inne niepubliczne przedszkole?  
 
Radna Magdalena Lasota poinformowała, że niektórzy radni w mediach przekonywali słuchaczy, 
że będzie zupełnie likwidowane przedszkole przy ul. Wernera 34. Jest to nieprawda i wprowa-
dza wśród rodziców niepokój, co jest kompletnie niepotrzebne. Zapytała, czy aby nie złamać 
ustawy konieczne jest podjęcie takiej uchwały intencyjnej? Czy na ul. Wernera będzie to filia 
przedszkola przy ul. Kujawskiej?  
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Radny Robert Utkowski ma nadzieję, że zaproponowana przez panią prezydent poprawka zo-
bowiązująca prezydenta do zachowania oddziałów w dotychczasowej głównej siedzibie roz-
wiewa wątpliwości. Prosi o przyjęcie tej uchwały.  
 
Radna Marta Michalska – Wilk podziękowała pani prezydent za autopoprawkę dlatego, że myśli, 
iż wszyscy zgadzają się co do tego, że przedszkole na ul. Wernera jest przedszkolem bardzo 
dobrze prosperującym, które pewnie wymaga termomodernizacji, ale w środku jest wyremon-
towane, ma super kadrę pedagogiczną. Jest to przedszkole, które cieszy się bardzo dużą popu-
larnością wśród rodziców. Jeśli chodziło tylko o niepokój dotyczący troski, aby to przedszkole 
funkcjonowało, to autopoprawka te wątpliwości powinna rozwiać.  
 
Zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kalinowska udzieliła dodatkowych informacji dotyczą-
cych: 
- braku wiedzy na temat powstania w tym rejonie placówki niepublicznej, 
- głównej siedziby przedszkola i lokalizacji dodatkowych.  
 
Za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 725 z autopoprawką w sprawie zamiaru prze-
kształcenia Przedszkola Publicznego Nr 12 w Radomiu, ul. Stanisława Wernera 34 po-
przez zmianę jego siedziby na ul. Kujawską 19 w Radomiu głosowało 11 radnych, 12 było 
przeciw, 0 wstrzymało się od głosowania. Uchwała nie została podjęta.  
 
Ad. 8.19. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 726.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kali-
nowska.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki, która wydała opi-
nię pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, jakie będą losy tego budynku?  
 
Zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kalinowska udzieliła dodatkowych informacji w sprawie 
przeznaczenia budynku po przedszkolu.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 1 przeciw, 10 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 29) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/814/2022 
w sprawie zamiaru likwidacji Przedszkola Publicznego Nr 25 w Radomiu, ul. Bohdany 
Kijewskiej 10.  
 
Ad. 8.20. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 727. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kali-
nowska.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki, która wydała opi-
nię pozytywną.  
 
Radny Robert Utkowski zapytał, jak rodzice rozliczają te kilometry i czy też mają je ewidencjo-
nować?  
 
Zastępca prezydenta Katarzyna Kalinowska udzieliła informacji na temat sposobu rozliczania 
rodziców.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (20 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 30) podjęła 
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Uchwałę nr LXXXIV/815/2022 
w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obli-
czaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców.  
 
Ad. 8.21. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 736.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa, Zarządza-
nia Kryzysowego i Ochrony Sławomir Figarski.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Bezpieczeństwa oraz Komisji Budżetowej, 
które wydały opinie pozytywne.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (19 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 31) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/816/2022 
w sprawie przekazania środków finansowych na wsparcie w sfinansowaniu nagród dla 
laureatów konkursu organizowanego przez Wydział Prewencji Komendy Miejskiej Poli-
cji w Radomiu pn. „Najpopularniejszy Dzielnicowy Roku 2022”. 
 
Ad. 8.23. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 708.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz przypomniała, że jest to drugie podejście do tego 
projektu uchwały. Miesiąc temu nie pochylili się nad nim z powodu, iż nie odbyło się posiedzenie 
Rady Społecznej i nie został wskazany przedstawiciel do komisji konkursowej, a taki jest wy-
móg prawny. Przewodnicząca poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna ofi-
cjalna informacja dotycząca tego, czy taki przedstawiciel został wyłoniony, czy nie został wy-
łoniony.  
 
Wiceprzewodnicząca Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz poinformowała, że na ostatnim po-
siedzeniu Rady Społecznej kandydat Rady Społecznej nie został wybrany. Był remis w głoso-
waniu (4:4) i nie wskazali kandydata.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że jest zmuszona dzisiaj po raz kolejny zdjąć ten 
projekt uchwały.  
 
Projekt uchwały na druku nr 708 w sprawie powołania komisji konkursowej do przepro-
wadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora w Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunko-
wego w Radomiu został zdjęty z porządku obrad.  
 
Ad. 24. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach nr: 719, 720. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że w dniu 19 grudnia upływa ka-
dencja dotychczasowych Rad Społecznych. W sytuacji, kiedy nie ma pana prezydenta Jerzego 
Zawodnika, który jest przedstawicielem prezydenta do tych Rad Społecznych i z mocy ustawy 
będzie pełnił funkcje przewodniczącego obydwóch Rad, to przewodnicząca zadecydowała te 
dwa projekty dzisiaj zdjąć, a będą procedowane na kolejnej sesji 19 grudnia w obecności przed-
stawiciela pana prezydenta i przewodniczącego Rady Społecznej.  
 
Projekty uchwał na drukach: 
- nr 719 w sprawie powołania Rady Społecznej Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
im. dr Tytusa Chałubińskiego w Radomiu ul. Lekarska 4 – Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radomiu, 
- nr 720 w sprawie powołania Rady Społecznej Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunko-
wego w Radomiu ul. Tochtermana 1 – Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdro-
wotnej w Radomiu  
zostały zdjęte z porządku obrad.  
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Ad. 9. Informacja o pracy Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Łukasz Podlewski poinformował, że Komisja Rewizyjna                 
w minionym czasie nie obradowała. Nie było żadnych wniosków. Poinformował, że kontaktowali 
się z nim pracownicy Straży Miejskiej. Radny nie chciałby, aby były to zgłoszenia anonimowe              
i jeżeli przedstawiciele związków Straży Miejskiej potwierdzą to, co strażnicy zgłaszali, to 
wtedy posiedzenie komisji się odbędzie.  
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Kazimierz Staszewski poinformował, że od-
było się posiedzenie komisji 22 listopada. Przygotowali dwa projekty uchwał uznając, że te 
skargi były bezzasadne. Dotyczą one działalności dyrektorów szkół. W jednej skardze powinna 
ona dotyczyć pracownicy, a nie pani dyrektor, tylko częściowo dotyczyła pani dyrektor,                              
a w drugiej sprawy organizacyjne w dobie koronawirusa przebiegające z utrudnieniami z powo-
dów nieobecności nauczycieli. Komisja nie znalazła podstaw o tym, żeby skargi uznać za za-
sadne.  
 
- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkół Ekonomicz-
nych w Radomiu. (skarga z dnia 11.09.2022r.). Komisja Skarg, Wniosków i Petycji postanowiła 
uznać skargę za bezzasadną. 
 
Radni otrzymali projekt uchwały pocztą elektroniczną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (18 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 32) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/817/2022 
w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkół Ekonomicznych w Radomiu.  
 
O podjętej uchwale poinformowano pisemnie skarżącą.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
 
- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznej Szkoły Podsta-
wowej Nr 6 z Oddziałami Integracyjnymi im. Orła Białego w Radomiu. (skarga z dnia 
11.10.2022r.). Komisja Skarg, Wniosków i Petycji postanowiła uznać skargę za bezzasadną. 
 
Radni otrzymali projekt uchwały pocztą elektroniczną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (21 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 33) podjęła 

Uchwałę nr LXXXIV/818/2022 
w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 6 z Od-
działami Integracyjnymi im. Orła Białego w Radomiu.  
 
O podjętej uchwale poinformowano pisemnie skarżącą.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
 
 
Ad. 10. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast Polskich.  
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że w związku z tym, że nie ma ani pana prezy-
denta ani pana sekretarza ani osoby, która w imieniu pana prezydenta mogłaby takie sprawoz-
danie przedstawić, punkt ten nie zostanie przeprocedowany w dniu dzisiejszym. Pytanie, czy 
w ogóle takie posiedzenie się odbyło.  
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Ad. 11. Sprawy różne i wolne wnioski: 
1) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasta Radomia za rok 
szkolny 2021/2022, 
Informację radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Jej treść został dołączona do materiałów z sesji.  
 
2) sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radomiu organizatora             
rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy za 2021 rok. 
Sprawozdanie radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Jego treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
3)  informacja o oświadczeniach majątkowych. 

Naczelnik II Urzędu Skarbowego w Radomiu dokonał analizy oświadczeń majątkowych 
radnych. W przypadku czworga radnych stwierdzono nieprawidłowości. 

Naczelnik I Urzędu Skarbowego w Radomiu dokonał analizy oświadczenia majątkowego 
osoby zobowiązanej do jego złożenia. W toku analizy oświadczenia majątkowego wpłynęły do 
urzędu wyjaśnienia do ww. oświadczenia, które zostały uwzględnione w analizie. Oświadczenie 
majątkowe uznano za wypełnione poprawnie.  

Naczelnik II Urzędu Skarbowego w Radomiu dokonał w trzech pismach analizy oświad-
czeń o stanie majątkowym osób zobowiązanych do ich złożenia. W 31 oświadczeniach stwier-
dzono nieprawidłowości.   

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Opatowie dokonał analizy oświadczenia majątkowego 
osoby zobowiązanej do jego złożenia. W wyniku dokonanej analizy oświadczenia nie stwier-
dzono nieprawidłowości.  

Pierwszy Urząd Skarbowy w Gdańsku dokonał analizy danych wykazanych w oświad-
czeniu majątkowym osoby zobowiązanej do jego złożenia. Nie stwierdzono nieprawidłowości.  
Pisma zostały dołączone do materiałów z sesji. 
 
4)   Pisma, które wpłynęły do Rady Miejskiej w Radomiu: 
-  Pismo Biura Administracyjno – Gospodarczego z dnia 3.11.2022r. w sprawie wykazu podmio-
tów, w których mogłyby być wykonywane prace społecznie użyteczne oraz prace na cele spo-
łeczne. 
Pismo radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Jego treść została dołączona do materiałów z sesji. 
  
5) Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że kolejna sesja zwyczajna 
planowana jest na 19 grudnia – zgodnie z harmonogramem. 
 
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz w związku z wyczerpaniem porządku obrad za-
mknęła LXXXIV. sesję Rady Miejskiej w Radomiu o godz. 16.55.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Katarzyna Pastuszka - Chrobotowicz                   Kinga Bogusz 
 
 
Sekretarze: 
1. Staszewski Kazimierz  …………………………………………………… 
 
2. Chrobotowicz Robert  …………………………………………………… 
Protokółowała: Agata Gierczak.  


